
Protokół nr VIII/03 

z sesji Rady Powiatu w Oławie 

odbytej 28 maja 2003 r. w sali posiedze� Starostwa Powiatowego 

w Oławie 

 

Przewodnicz�cy Rady Powiatu Józef Hoły�ski o godzinie 13:00 otworzył sesj� i 

po powitaniu radnych i go�ci o�wiadczył, i� zgodnie z list� obecno�ci aktualnie w 

posiedzeniu uczestniczy 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynosz�cego 19 osób stanowi quorum pozwalaj�ce na podejmowanie 

prawomocnych decyzji – listy obecno�ci radnych oraz go�ci stanowi� zał�cznik nr 1 i 

2  do nin. protokołu. 

 

Przewodnicz�cy Józef Hoły�ski przypomniał, i� porz�dek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia si� nast�puj�co: 

1. Informacja o gospodarce le�nej na terenie Powiatu Oławskiego, 

przedstawiona przez Nadle�niczego Nadle�nictwa w Oławie Pana Jacka Ziaj�. 

2. Informacja o sytuacji w oławskiej słu�bie zdrowia, przedstawiona przez 

Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Oławie 

Pana Andrzeja Dronsejk�. 

3. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie Starosty z działalno�ci Zarz�du Powiatu, w okresie od 

poprzedniej sesji. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjecie uchwał: 

a/ w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Oławie, 

b/ w sprawie zmiany składu Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki  Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki Zdrowotnej w 

Oławie, powołanej uchwała nr II/11/2002 Rady Powiatu w Oławie, z dnia 10 

grudnia 2002 r. 

c/ w sprawie zgłoszenia przedstawiciela Powiatu Oławskiego do składu 

Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych. 

6. Interpelacje, zapytania, wnioski i o�wiadczenia radnych. 

 



Jednocze�nie zwrócił si� z pytaniem, czy kto� spo�ród radnych chciałby wyst�pi� z 

wnioskiem o dokonanie zmian w wy�ej wymienionym porz�dku obrad. 

 

Na wst�pie Wicestarosta Przemysław Pawłowicz wnioskował zmian� do 

porz�dku obrad sesji poprzez wprowadzenie w punkcie „5. Rozpatrzenie projektów 

uchwał oraz podj�cie uchwał” projektu uchwały w sprawie wystosowania Listu 

Intencyjnego do Kolegium Europy Wschodniej i Fundacji Edukacji dla 

Demokracji, dotycz�cego utworzenia „Centrum Spotka� Europy �rodkowej  i 

Wschodniej” z siedzib� w Jakubowicach”.  

 

Przewodnicz�cy Rady Powiatu poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

 

Rada Powiatu w obecno�ci 18 radnych  – 7 głosami „za”, przy 7 głosach 

„przeciwnych” oraz 4 głosach „wstrzymuj�cych” nie przyj�ła zmian do porz�dku 

obrad sesji. 

 

Przewodnicz�cy Rady przyst�puj�c do realizacji porz�dku obrad zaproponował 

równocze�nie jego zmian�, poprzez zamian� punktów 1 i 2, z uwagi na nieobecno�� 

Nadle�niczego Nadle�nictwa w Oławie Pana Jacka Ziaji. 

 

Przewodnicz�cy Rady poddał pod głosowanie zaproponowan� zmian�. 

 

Rada Powiatu w obecno�ci 18 radnych -  17 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymuj�cym” 

przyj�ła zmian� do porz�dku obrad sesji. 

 

 

Ad 1 

 

Dyrektor SP ZOZ w Oławie  Andrzej Dronsejko przedło�ył Radzie informacj� nt. 

sytuacji w oławskiej słu�bie zdrowia - która stanowi zał�cznik nr 3 do nin. protokołu. 

 

Otwieraj�c dyskusj� Przewodnicz�cy Rady zapytał dyrektora, według jakich zasad 

NFZ zmniejsza �rodki na kontrakty szpitalne oraz specjalistyczne? W tej kwestii 

padaj� stwierdzenia, �e  kosztem powiatów  ratuje si�  szpitale wrocławskie. 



 

Zdaniem dyrektora na t� sytuacj� maj� wpływ przede wszystkim wzgl�dy 

ekonomiczne. Narodowy Fundusz Zdrowia rozdziela �rodki według ustalonych 

zasad, które nie s� znane dyrektorom. Ponadto uwa�ał, i� jest to pytanie do 

dyrektora NFZ. 

 

Przewodnicz�cy zapewniał, �e b�dzie czynił starania, aby zaprosi� dyrektora NFZ na 

sesj�, celem wyja�nienia spraw w�tpliwych. 

 

W oparciu o przedstawion� informacj� radna Joanna Kruk – Gr�ziak pytała na 

jak� kwot� została podpisana  umowa szpitalna za 2002 r. ?  

 

W odpowiedzi dyrektor wyja�nił, �e umowa szpitalna za 2002 r. nie opiewała na 

��dn� kwot�, poniewa� DKCH nie stwarzała limitu �wiadcze�. Mo�na było 

przedkłada� rachunki na bardzo du�e kwoty. Natomiast przyj�ła inne zasady 

limitowania �wiadcze� -  kwestionowała �wiadczenia i robiła superkorekty. Dyrektor 

posłu�ył si� przykładem, podaj�c wysoko�� rachunków, wynikaj�cych z umowy 

szpitalnej - 1, 100 tys. zł,  1.150 zł, a w niektórych miesi�cach 950 tys. zł. 

 

Radna Joanna Kruk – Gr�ziak ponownie odniosła si� do tej samej sprawy 

formułuj�c inaczej pytanie - na jak� kwot�  została zrealizowana umowa z Kas� 

Chorych na 2002 r.? 

 

Dyrektor odpowiedział, i� w przybli�eniu �rednia miesi�czna w 2002 r. wynosiła 950-

970 tys. zł. Była to kwota wy�sza, od kwoty otrzymanej w 2003 r. o ok. 50 -70 tys. zł. 

 

Nie usatysfakcjonowana odpowiedzi� dyrektora radna Joanna Kruk – Gr�ziak, 

zweryfikowała jego wyja�nienia, w oparciu o informacj� uzyskan� z NFZ. Podkre�liła, 

i� umowa szpitalna została zrealizowana na kwot�  9.952.953 zł, tys. zł, w tym 

specjalistyka na kwot�  - 452 tys. zł, a rehabilitacja -  94 tys. zł. W tym miejscu radna 

zgodziła si� z dyrektorem, �e szpital otrzymał mniej �rodków z NFZ, natomiast 

stwierdziła, �e je�liby zapytała dyrektora o konkretne cyfry, to te� nie umiałby ich 

poda�. 



Jednocze�nie poruszyła spraw� odpowiedzi na pytania, które zostały sformułowane 

na wniosek Społecznej Rady SP ZOZ w m - cu maju br. Radna podkre�liła, i� na 

pytanie nr 4 dot. rzeczowego planu finansowego członkowie RS nie otrzymali 

odpowiedzi, natomiast odpowied� na pytanie 1 okazała si� „rozrywkowa” cyt. 

”Hipotetycznie mo�na przyj�� analizuj�c okres od stycznia do kwietnia br., �e je�liby 

komornik miesi�cznie realizował po 105 364 zł., /jest to uzale�nione od wpływaj�cych 

do komornika tytułów wykonawczych/, to dług stopniowo zmniejszałby si�. Pytania – 

co oznaczaj� sformułowania „hipotetycznie mo�na przyj��, analizuj�c...” oraz „..to 

dług stopniowo zmniejszałby si�”  Co oznacza stwierdzenie, �e komornik b�dzie 

miesi�cznie realizował po 105 tys. zł., czy jest jaka� umowa,  porozumienie z 

komornikiem? O jakim długu mowa? Czy jest to dług, który narósł od stycznia do 

kwietnia br. Czy jest to ogólny dług? Czy dług dotyczy porozumienia na kwot� 210 zł 

brutto?  Radna podkre�liła, i� informacje przekazane przez dyrekcj� SP ZOZ s� 

niezrozumiałe i odnosz� wra�enie, �e pa�stwo piszecie po to, �eby nic nie napisa� i 

�eby nic z tego  nie wynikało. 

Na zako�czenie swojego wyst�pienia poinformowała, i� prosiła dyrektora o 

dodatkowe informacje w kwestii obsługi zadłu�enia wobec pracowników. Tego 

tematu nie podniósł na sesji. 

 

W ocenie dyrektora sprawy dot. roszcze� komorniczych, obsługi długu oraz 

komornika, wykraczaj� poza ramy przedstawionej informacji. W tym miejscu dyrektor 

zaprosił radn� do Szpitala, celem wyja�nienia spraw dla niej w�tpliwych. 

 

Radna Joanna Kruk Gr�ziak zwróciła si� do Przewodnicz�cego Rady oraz 

Starosty wyra�aj�c swoj� opini� nt. przedstawionej przez dyrektora informacji – nie 

wiem jak mam potraktowa� wypowied� dyrektora, który pełni  t� funkcj� od pół roku, i 

my nie  mo�emy dowiedzie� si� o konkretnych informacjach od dyrektora.  Ci�gle 

słyszymy – nie wiem, nie liczyłem, nie analizowałem. Po co jest dyrektorem w 

naszym szpitalu? 

Dodatkowo radna pytała dyrektora o kwot� zysku,  wynikaj�cej  z działalno�ci baru 

za rok 2002. 

 

Dyrektor odpowiedział, i� w tej chwili nie jest w stanie poda� tej kwoty. 

 



W tym czasie głos zabrał Przewodnicz�cy Rady, który proponował nie odbiega� od 

przedstawionej przez dyrektora informacji. Uznał, i� pytania nale�ałoby sprecyzowa�, 

a je�li dyrektor nie odpowie w sposób satysfakcjonuj�cy, wówczas do sprawy b�dzie 

mo�na powróci�. 

 

Ponownie głos zabrała radna  Joanna Kruk – Gr�ziak, która uwa�ała, �e jej 

pytania kierowane do dyrektora dotycz� aktualnej sytuacji SP ZOZ – u. W 

przedstawionej informacji zabrakło wzmianki o konkretnych działaniach wynikaj�cych 

z przeprowadzanego procesu restrukturyzacji. Otrzymali�my takie dwie kartki, i to ma 

by�  aktualna sytuacja szpitala? – zapytała radna. 

 

W odpowiedzi dyrektor wyja�nił, i� szpital maj�c dwudziestomilionowe zadłu�enie, 

zaj�te wszystkie konta, dysponuj�c tylko niewielkim funduszami przyjmuje pacjentów 

i leczy ich na dobrym i bardzo dobrym poziomie.  Czy to jest mało? – pytał dyrektor. 

 

Radna Joanna Kruk – Gr�ziak – ad vocem -  uznała, �e jest to norma, któr� 

wykonuj�  lekarze,  piel�gniarki  oraz personel ni�szy, natomiast dyrektor jest od 

tego, aby przedstawi� nam koncepcj� działania oraz sposób jej realizacji. Dalej 

stwierdziła, �e od  pocz�tku jego dyrektorowania nie usłyszała niczego konkretnego. 

Je�li zostaje si� dyrektorem, to teoretycznie jest si� fachowcem – powiedziała. 

 

Dyrektor odpowiedział  - mo�e niech spraw� szpitala pozostawi pani radna 

fachowcom. 

 

O głos poprosiła Ewa Superson - Byra - Wiceprzewodnicz�cy Rady Powiatu, 

która negatywnie  odniosła si� do wyst�pienia radnej Joanny Kruk –Gr�ziak. 

Uwa�ała, �e wzajemne obra�anie si� niczego nie zmieni, a jedynie mo�e zaostrzy� 

sytuacj� na linii radni - dyrekcja. Nie jest to te� miejsce, �eby si� wzajemnie obra�a�.  

Prze�yłam wielu dyrektorów, których pani nie znała, i te� nigdy niczego konkretnego 

nie mówili. A jak było wzgl�dnie dobrze w słu�bie zdrowia, to te� nigdy, niczego nie 

mo�na było przewidzie� – powiedziała radna.  

 



W ocenie radnego Jacka  Pilawy,  dyrektor SP ZOZ jest przepytywany w sposób, 

który graniczy z inwektywami. Podkre�lił, i� naszym celem jest to, co zostało tu 

wypowiedziane, aby szpital działał i leczył na bardzo dobrym i bardzo dobrym 

poziomie. Dlatego nie powinni�my za daleko pój�� w wylewaniu zło�liwo�ci, 

inwektyw, �alów i pretensji. Radny wnioskował o zamkni�cie dyskusji nad 

informacj� dyrektora.  

 

Odnosz�c si� do powy�szych wypowiedzi radnych Joanna Kruk – Gr�ziak 

wyja�niła, i� nie zamierzała obra�a� dyrektora, tylko oczekiwała od dyrektora 

„konkretów’, których zabrakło w przedstawionej informacji. Radna przeprosiła Rad�, 

za zaistniał� sytuacj�. 

 

Radna Bo�ena Worek  podzieliła si� swoj� refleksj�  na ten temat. Wyraziła obaw�, 

i�  w którym� momencie radni mog� by� przeszkod� dla dyrektora w zarz�dzaniu 

szpitalem. Druga dygresja - je�li ��da si�  szczegółowych odpowiedzi dotycz�cych 

konkretnych cyfr, to nale�y w tym zakresie przygotowa� uprzednio pytania, poniewa�  

�aden dyrektor nie b�dzie improwizował cyframi. Radna prosiła o zachowanie 

odpowiedniej stylistyki w prowadzeniu dyskusji z dyrektorem. 

 

Wicestarosta Powiatu Przewodnicz�cy  Rady Społecznej SP ZOZ – u  Przemysław 

Pawłowicz przył�czył si� do protestuj�cych radnych, neguj�cych tak� form� 

zadawania pyta�  dyrektorowi.  Podkre�li, i� nie wolno odcina� dyrektora od ogólnej 

sytuacji słu�by zdrowia w Polsce. Nie mo�na nie zauwa�a� nieudolno�ci rz�du i 

ministrów  z resortu zdrowia. Nie mo�na widzie� nieudolno�ci funduszu oraz nie 

nale�y przerzuca� całej winy na p. dyrektora.  W tej sytuacji Wicestarosta prosił o 

wła�ciwy poziom i klimat debaty o słu�bie zdrowia. W jego przekonaniu szpital 

prowadzi ci��k� walk� i wykonuje usługi medyczne na bardzo wysokim poziomie. Na 

zako�czenie swojego wyst�pienia podkre�lił,  i� chciałby aby pa�stwo obecni na sali 

oraz widzowie widzieli jaki scenariusz jest tutaj realizowany. 

 

Przewodnicz�cy Rady podał pod głosowanie wniosek radnego Jacka Pilawy o 

zamkni�cie dyskusji nad informacj� dyrektora SP ZOZ w Oławie. 

 



W obecno�ci 18 radnych uczestnicz�cych w posiedzeniu „za” wnioskiem 

opowiedziało si� 14 radnych, „wstrzymuj�cych” było 4 radnych. Przewodnicz�cy 

stwierdził, i� wniosek uzyskał wymagan� wi�kszo�� głosów.      

 

Przewodnicz�cy Rady podzi�kował dyrektorowi SP ZOZ – u za przedstawienie 

niniejszej informacji. 

 

Ad 2 

 

Realizuj�c porz�dek obrad sesji Przewodnicz�cy Rady oddał głos Nadle�niczemu 

Nadle�nictwa Oława panu Jackowi Ziaji, który przedstawił Radzie informacje nt. 

gospodarki le�nej na terenie powiatu oławskiego - która stanowi zał�cznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicz�cy Rady Powiatu podzi�kował Nadle�niczemu Nadle�nictwa Oława 

panu Jackowi Ziaji za przedstawienie powy�szej informacji i otworzył dyskusj�. 

 

Przewodnicz�cy Rady,  w kwestii przeznaczenia gruntów rolnych do zalesiania, 

zapytał o poziom jako�ci zalesienia ? Zainteresowany te� był pozyskiwaniem drewna 

w  powiecie oławskim. Z informacji wynika, i� wynosi ono 52 %. Pytanie – czy drewno 

pozyskujemy te� z innego �ródła ? 

 

Głos zabrał radny Aleksander Mitek który zapytał, czy powierzchnia lasów w 

naszym powiecie ma tendencj� wzrostow�, czy malej�c� ?  Z przedło�onej informacji 

wynika, �e 41 h upraw nadle�nictwo zało�yło w roku ubiegłym. 

 

Wicestarosta Przemysław Pawłowicz podniósł problem zanieczyszcze� lasów i 

zapytał, na ile jest to problem? Czy s� to wydarzenia marginalne? 

 

Nadle�niczy udzielił wyczerpuj�cych odpowiedzi na zadawane przez radnych 

pytania. 

 

Przewodnicz�cy Rady ponownie podzi�kował Nadle�niczemu za przedstawienie 

niniejszej informacji i ogłosił 10 minutow� przerw�. 



 

 

Ad 3 

 

Przewodnicz�cy Rady Powiatu zwrócił si� do Rady z zapytaniem, czy s� uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji, je�li nie ma zaproponował przyj�cie protokołu przez 

aklamacj�. 

 

Rada Powiatu w obecno�ci 19 radnych uczestnicz�cych w posiedzeniu przyj�ła 

protokół z poprzedniej sesji przez aklamacj�. 

 

 

Ad 4 

 

Starosta Maria Bo�ena Polakowska przedstawiła Radzie sprawozdanie  nt. 

działalno�ci Zarz�du Powiatu w Oławie, w okresie od poprzedniej sesji oraz z 

wykonania uchwał Rady Powiatu w Oławie – która stanowi zał�cznik nr 5 do nin. 

protokołu.  

 

Radny Krzysztof Trybulski  odniósł si� do sprawy „Fundacji”. Podkre�lił, i� w 

tej kwestii od kilku miesi�cy prowadzone były dyskusje w gronie radnych, a tak�e  

odbyło si� kilka posiedze� komisji, spotkanie wszystkich radnych oraz spotkanie 

wszystkich komisji z przedstawicielami Fundacji. Pojawiła si� te� konkretna 

propozycja ze strony „Fundacji”, uwzgl�dniaj�ca kwoty i terminy. Z tego wzgl�du 

Zarz�d zwrócił si� do radnych o opini� w tej sprawie. Zaznaczył te�, �e w przypadku 

niedochowania terminów, pieni�dze w wysoko�ci co najmniej 2,5 mln. $. na remont 

obiektu i ok. 1 200 zł na bie��ce utrzymanie tego przedsi�wzi�cia przez najbli�sze 3 

lata zostan� zniweczone. Kontynuuj�c swoj� wypowied� radny podkre�lił – je�li 

Pa�stwo dzisiaj, z przyczyn formalnych, ambicjonalnych odrzucacie tak� propozycj� 

to w porz�dku, macie do tego prawa, ale trzeba ludziom powiedzie�, za 2-3 lata b�d� 

nas wszystkich wyborcy rozlicza�, tak�e z tego tytułu, �e odrzucili�my tak� 

propozycj�. Macie Pa�stwo lepsz� propozycj�, to j� przedstawcie. Na zako�czenie 

radny stwierdził, i� jest to sprawa zbyt powa�na /te słowa kierował do 

Przewodnicz�cego Rady/, aby j� odrzuca� z przyczyn czysto formalnych. Je�li dzisiaj 



zostanie sprawa oddalona, to temat zostanie zamkni�ty, tylko miejmy publicznie 

odwag� si� przyzna�, kto doprowadził do zamkni�cia tego tematu . 

 

Przewodnicz�cy Rady nie zgodził si� ze stwierdzeniem radnego Krzysztofa 

Trybulskiego w kwestii wspomnianej kwoty 2,5 mln. $. Zaznaczył, �e odbyło si�  

spotkanie z przedstawicielami „Fundacji”, na którym mówiono wył�cznie  o 

mo�liwo�ciach, natomiast na zadawane pytania zabrakło jednoznacznych 

odpowiedzi. Przewodnicz�cy zaapelował, aby nie rzuca� takich „haseł”, bo nie maj� 

one uzasadnienia. Uwa�ał, �e z uwagi na wag� sprawy nale�ałoby prowadzi� debat� 

w mniejszym gronie. 

  

Radna Joanna  Kruk – Gr�ziak  podzieliła opini�  Przewodnicz�cego. 

Zaznaczyła, �e  na posiedzeniach komisji stałych radni zadawali pytania w tym 

zakresie przyjmuj�c, i� dyskusja b�dzie kontynuowana na kolejnych posiedzeniach 

komisji. W kwestii wymienionej kwoty 2,5 mln. $ podkre�liła, �e jest to wył�cznie 

mo�liwo�� uzyskania pieni�dzy, poniewa� na otrzymanie tej kwoty „Fundacja” musi 

mie� siedzib�, której do tej pory nie ma. Natomiast Rada winna  otrzyma� konkretn� 

propozycj�, co do zagospodarowania obiektu w Jakubowicach. Radna uwa�ała, �e 

nale�y wyegzekwowa� od  Zarz�du  przedstawienia  kompleksowej propozycji w tej 

kwestii, a nast�pnie przekaza� pod obrady komisji stałych. Dodała tak�e, �e pismo 

„Fundacji” wskazuje termin zło�enia Listu Intencyjnego do dnia 30 czerwca br. 

 

Przewodnicz�cy Rady zapytał, czy w kwestii sprawozdania s� jeszcze pytania, 

je�li nie ma przeszedł do realizacji porz�dku obrad. 

 

 Ad 5 

 

Rozpatrzenie projektów uchwał i podj�cie uchwał: 

 

a/ w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego 

w Oławie. 

 



O przedstawienie uzasadnienia do niniejszego projektu uchwały Przewodnicz�cy 

Rady poprosił Starost� Mari� Bo�en� Polakowsk� – które stanowi zał�cznik nr  

5  do nin. protokołu. 

 Starosta przedstawiła wykaz stanowisk w Starostwie Powiatowym w Oławie  na  

dzie� 20 maja 2003 r., wyst�puj�c przy tym o akceptacj� Rady w sprawie 3 

dodatkowych etatów – który stanowi zał�cznik nr 6 do nin. protokołu. 

Zaproponowane przez Zarz�d zmiany do Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Oławie to: 

      - utworzenie Biura ds. Promocji i Rozwoju w miejsce samodzielnego         

stanowiska, 

- w miejsce Biura ds. Obronnych i Zarz�dzania Kryzysowego utworzy�  1 

stanowisko ds. obronnych i zarz�dzania kryzysowego oraz ochrona danych 

osobowych, 

- drugie stanowisko to - zamówienia publiczne oraz kancelaria dokumentacji 

niejawnych, 

- wprowadzono stanowisko ds. kontroli finansowych /nale�y skre�li� w projekcie 

Regulaminu słowo „Inspektor”, a w schemacie organizacyjnym zapis 

„SAMODZIELNE STANOWISKO DS. KONTROLI FINANSOWYCH” zast�pi� 

zapisem – „SAMODZIELNE STANOWISKO DS. KONTROLI 

FINANSOWYCH”. 

Ponadto zadania naczelników wydziałów uzupełniono o wykonywanie zada� 

wynikaj�cych z ustawy o dost�pie do informacji publicznej. Uszczegółowiono 

obowi�zki i odpowiedzialno�� skarbnika, Wydziału Finansowego, Biura Rady, 

Wydziału Organizacyjnego, Wydziału Architektury i Budownictwa, Wydziału Ochrony 

�rodowiska. Rzecznika Konsumentów, pracownika BHP oraz współprac� z Biurem 

Promocji i Rozwoju w zakresie przygotowania wniosków o pozyskiwanie funduszy. 

Sprecyzowano dokładniej procedur� załatwiania skarg i wniosków, podpisywania 

pism, kontrole wew. oraz współprac� z mediami.  

Starosta poinformowała o autopoprawce  wprowadzonej przez Zarz�d Powiatu  do 

niniejszego projektu uchwały. W Regulaminie Organizacyjnym Starostwa 

Powiatowego, stanowi�cym zał�cznik  do projektu uchwały Rady Powiatu w Oławie 

w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa powiatowego w 

Oławie wprowadza si� nast�puj�c� zmian�: 

- zmienia si� tre�� §17 ust. 6, który otrzymuje brzmienie: 



„par 17 

6. Limit zatrudnienia w Starostwie okre�lony jest w schemacie organizacyjnym 

Starostwa.”  - zał�cznik nr  7   do niniejszego protokołu. 

Jednocze�nie Starosta poinformowała, i� w zwi�zku z wnioskiem Komisji Rolnictwa, 

Le�nictwa i Ochrony �rodowiska Zarz�d Powiatu przekazuje nowy projekt Schematu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Oławie, stanowi�cy zał�cznik do 

projektu uchwały Rady Powiatu w Oławie w sprawie uchwalenia  Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Oławie, zawieraj�cy liczb� etatów w 

Starostwie, w rozbiciu na pracowników merytorycznych i obsługi – zał�cznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicz�cy Rady zwrócił si� do radnych z zapytaniem, czy s� uwagi do 

niniejszego projektu uchwały. 

 

Radny Jacek Pilawa  wyra�aj�c swoj� akceptacj� do proponowanych przez 

Zarz�d zmian w niniejszym Regulaminie jednocze�nie wnioskował, aby 1 etat 

przewidziany do Wydziału Organizacyjnego podzieli� w ten sposób, �eby 1/3 

etatu przekaza� do Biura Rady Powiatu. W uzasadnieniu radny argumentował, i� 

pracownik Biura Rady pełni funkcj� rzecznika, w zwi�zku z tym wskazana cz��� 

etatu jest niezb�dna. 

 

Nast�pnie w tym punkcie głos zabrał radny Stanisław Grzesik.  Wyraził on 

swoje stanowisko w sprawie niniejszego projektu uchwały. Podkre�lił, �e 

zdecydowanie b�dzie głosował za nie przyj�ciem Regulaminu Organizacyjnego 

Starostwa. W uzasadnieniu motywował, i� zmniejszanie bezrobocia w powiecie 

oławskim nie powinno nast�powa� poprzez  zwi�kszenie etatów w administracji. 

Uwa�ał, �e nale�ałoby podzieli� niektóre zadania i zmieni� form� ich realizacji. Na 

zako�czenie Wiceprzewodnicz�cy zapytał, czy w bud�ecie powiatu zostały 

zaplanowane �rodki na dodatkowo etaty? 

 

W odpowiedzi Starosta Maria Bo�ena Polakowska zapewniała radnego, i� w 

oparciu o analiz� bud�etu powiatu �rodki na dodatkowe etaty powinny by� 

zabezpieczone. 

 



W zwi�zku z nie zgłaszaniem dalszych uwag i wniosków, Przewodnicz�cy Rady  

zaproponował podda� pod głosowanie wniosek Jacka Pilawy. 

 

W tej kwestii o głos poprosiła Starosta, która apelowała o zatwierdzenie Regulaminu 

Organizacyjnego etatami merytorycznymi tj. 57,5 etatu. Równocze�nie prosiła 

radnego Jacka Pilaw� o nie poddawanie zgłoszonego wniosku pod głosowanie, 

argumentuj�c, i� rzecznik konsumentów  pracuje po godzinach pracy.  

 

W tej sytuacji radny Jacek Pilawa wycofał swój wniosek. Jednocze�nie podkre�lił, 

i� do tej sprawy nale�y wróci�,  jednak w formie dopuszczonej przez Regulamin 

Starostwa.  

 

Z uwagi na nie zgłaszanie dalszych uwag i wniosków Przewodnicz�cy Rady poddał 

pod głosowanie niniejszy projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecno�ci 17 radnych  uczestnicz�cych w posiedzeniu – 16 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” – podj�ła uchwał�  nr VIII/46/2003  w sprawie 

uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Oławie - 

która stanowi zał�cznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

b/ w sprawie składu Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie 

Opieki Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki Zdrowotnej w Oławie powołanej 

Uchwał� Nr II/11/2002 Rady Powiatu w Oławie z dnia 10 grudnia 2002 r. 

 

Przewodnicz�cy Rady po przedstawieniu uzasadnienia do niniejszego projektu 

uchwały poprosił o zgłaszanie kandydatów. 

 

Radny Jacek Pilawa  zgłosił kandydatur� Wiceprzewodnicz�cego Rady Powiatu 

Stanisława Grzesika. Radny nie wyraził zgody na kandydowanie. 

 

Z uwagi na nie zgłaszanie dalszych kandydatów Przewodnicz�cy Rady 

zaproponował przej�cie do kolejnego punktu porz�dku obrad.  

 



O głos poprosiła  radna Bronisława Kryk, która wnosiła o zmian� tre�ci 

niniejszego projektu uchwały, maj�c na wzgl�dzie zmniejszenie składu osobowego 

Rady Społecznej SP ZOZ – u. 

 

Przewodnicz�cy Rady zaproponował przyj�cie rezygnacji radnego Ireneusza 

P�tala, zapewniaj�c Rad�, i� w przyszło�ci nale�ałoby  uzupełni� skład Rady 

Społecznej ZOZ - u 

 

Rada  Powiatu w obecno�ci 18 radnych uczestnicz�cych w  posiedzeniu – 16 

głosami „za”  oraz przy 2 głosach „wstrzymuj�cych”– podj�ła uchwał�  nr 

VIII/47/2003  w sprawie składu Rady Społecznej przy Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Oławie pn. Zespół Opieki 

Zdrowotnej w Oławie powołanej Uchwał� Nr II/11/2002 Rady Powiatu w Oławie z 

dnia 10 grudnia 2002 r.  - która stanowi zał�cznik  nr 10 do nin. protokołu. 

 

b/ w sprawie zgłoszenia przedstawiciela Powiatu Oławskiego do składu 

Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych.  

 

Przewodnicz�cy Rady poprosił Starost� o przedstawienie uzasadnienie do 

niniejszego projektu uchwały, po czym otworzył dyskusj�. 

 

Po zapoznaniu radnych z uzasadnieniem Starosta wskazała kandydatur� radnej  

Bronisławy Kryk. 

 

Na pytanie Przewodnicz�cego Rady, czy wyra�a zgod� na kandydowanie, radna 

odpowiedziała twierdz�co. 

 

Nast�pnie Przewodnicz�cy zapytał, czy s� inne kandydatury.  

 

Z uwagi na nie zgłaszanie kolejnych kandydatów, Przewodnicz�cy odczytał tre�� 

projektu niniejszej uchwały i poddał j� pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu w obecno�ci 18 radnych  uczestnicz�cych w posiedzeniu – 

jednogło�nie – podj�ła uchwał�  nr VIII/48/2003  w sprawie zgłoszenia 



przedstawiciela Powiatu Oławskiego do składu Powiatowej Społecznej Rady do 

Spraw Osób Niepełnosprawnych  - która stanowi zał�cznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Radny  Aleksander Mitek zapytał Starost�, jakie kryteria b�d� obowi�zywały 

przy wyborze 5 kandydatów, przy zało�eniu, �e liczba kandydatów b�dzie 

nieograniczona. 

 

W odpowiedzi  Starosta wyja�niła, i� podstawowym kryterium, którym nale�ałoby si� 

kierowa� przy wyborze kandydatów, b�dzie przede wszystkim znajomo�� 

problematyki osób niepełnosprawnych oraz stopie� działania na ich rzecz. 

 

 

Ad 6 

 

Przewodnicz�cy Rady na wniosek radnego Jacka Pilawy ogłosił kilkuminutow� 

przerw�. 

 

Na pocz�tku tego punktu głos zabrała radna Joanna Kruk – Gr�ziak.  Prosiła o 

interwencj� w sprawie przeprowadzonych przetargów na wydzier�awienie 

pomieszcze� baru i prosektorium. Przy tym poinformowała Rad�, i� na jej wniosek 

dyrekcja ZOZ - u udost�pniła dokumenty w powy�szych sprawach, które wskazywały 

na wiele uchybie� prawnych. W kwestii baru szpitalnego podkre�liła, i� warunki 

specyfikacji umowy  wskazywały czynsz dzier�awny 15zł/m2 netto ł�cznie z kosztami 

mediów, natomiast propozycja oferenta, z którym podpisano umow� dzier�awy 

opiewała na kwot� 20,15 zł/m2 netto ł�cznie z kosztami mediów. Umowa za� została 

podpisana na kwot� 10,74/m2 netto, równie�  ł�cznie z kosztami mediów. W ocenie 

radnej jest to działanie na szkod� szpitala. Kolej� kwesti�, któr� poruszyła radna, 

była sprawa prosektorium. Warunki specyfikacji zawierały czynsz dzier�awy w 

kwocie 40 zł/m2, oferta, która wygrała to 65 zł/m2, natomiast umowa została 

podpisana z oferentem innym na kwot� 38,50 zł/m2. Radna posłu�yła si� wyrokiem 

NSA w analogicznej sprawie, który wykształcił w tej materii stanowisko, i� podpisanie 

takiej umowy jest nieetyczne, niemoralne i pogwałcaj�ce zasady współ�ycia 

społecznego. Na zako�czenie skierowała gor�c� pro�b� do Zarz�du Powiatu o 

interwencj� w trybie pilnym w powy�szych sprawach. 



 

Wiceprzewodnicz�cy Rady Stanisław Grzesik  wrócił do dyskusji nt, informacji 

przedstawionej przez dyrektora ZOZ – u. Podkre�lił, �e niejednokrotnie mówił, i� 

oprócz czynników zewn�trznych, które miały wpływ na sytuacj� szpitala, nale�y tak�e 

„uderzy� si� w pier�”. Zaznaczył, �e przedstawiał na kolejnych sesjach bł�dy, jakie 

zostały popełnione przez Rad� oraz Zarz�d poprzedniej kadencji. Na dzisiejszej sesji 

obserwował atak na radn� Joann� Kruk – Gr�ziak, tymczasem niejednokrotnie 

słyszał w kuluarach jaki jest stosunek radnych do działa� dyrekcji ZOZ – u. Wyraził 

tak�e swoj� obaw� o szpital – boj� si�, �e za kilka miesi�cy, jako Rada mo�emy 

spotka� si� z sytuacj�, �e szpital b�dzie miał coraz wi�ksze zadłu�enie, a my coraz 

wi�ksze problemy. Proponował przyjrze� si� bli�ej działaniom kierownictwa szpitala, 

poniewa� w tym stanie rzeczy mo�e doj�� do bardzo złego jego stanu.  

Dodatkowo radny zapytał Starost� o finansowanie LZS-u oraz o ilo�ci odpraw, które 

otrzymał były Starosta Powiatu. 

 

W odpowiedzi Starosta wyja�niła, �e Zarz�d b�dzie wywi�zywał si� ze swoich 

zobowi�za�, które zostały uwzgl�dnione w bud�ecie powiatu, w przypadku gdy 

nast�pi sprzeda� nieruchomo�ci. W kwestii odpraw Starosta deklarowała 

przedstawienie informacji w najbli�szym czasie. 

 

Radny Krzysztof Trybulski odniósł si� do sprawy protokołowania sesji Rady 

Powiatu. Proponował, aby  Przewodnicz�cy Rady w porozumieniu z szafami klubów 

ustalili technik� protokołowania.  

Ponadto poruszył kwesti� remontu inwestycji  cz��ci budynku Starostwa. W jego 

ocenie wydanie opinii biegłego nie powinno zamyka� sprawy. Jednocze�nie wyraził 

swoj� krytyczn� opini� do tej sprawy: O ile pami�tam cał� inwestycj�, to była do�� 

specyficzna. Uwikłane w ni� były ró�ne postaci, członkowie, radny tak�e Powiatu, 

kierownikiem budowy był radny Rady Powiatu. Dzisiaj si� okazuje, �e tam jest 

mnóstwo zalece� biegłego, �e nie wykonano podstawowych prac budowlanych i to 

powoduje, �e niedługo panie Przewodnicz�cy ten orzeł panu spadnie na plecy, bo 

p�kni�cie spod orła wychodzi. 

W tej sytuacji proponował, aby Komisja Rewizyjna zbadała t� spraw� pod wzgl�dem 

zasadno�ci, prawidłowo�ci nadzoru oraz skutków, które ta inwestycja spowodowała. 



Ponadto nale�ałoby ustali�, kto i za co ponosi odpowiedzialno��. Czy wykonawca 

podejmie si� remontu inwestycji? itp. 

 

Nast�pnie Starosta poinformowała Rad� oraz go�ci zaproszonych o imprezie 

rekreacyjno-sportowej z okazji obchodów „EUROPEJSKIEGO ROKU OSOB 

NIEPEŁNOSPRAWNYCH”  pod patronatem Starosty Oławskiego. Organizatorami 

spotkania s�: Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Oławie, Dom Pomocy 

Społecznej w Oławie, Koło Polskiego Zwi�zku Niewidomych w Oławie, Polskie  

Stowarzyszenie Diabetyków, Stowarzyszenie „T�cza”, Terenowy O�rodek 

Rehabilitacji i Wsparcia Społecznego Niesłysz�cych, Zespół Szkół Specjalnych w 

Oławie. Data spotkania: 14 czerwca 2003 r., godz. 10.00 – 16.00. Miejsce imprezy: 

O�rodek Kultury w Oławie, ul. 11 Listopada 27, teren zielony „POD D	BAMI”. 

 

Przewodnicz�cy ogłosił kilkuminutow� przerw�. 

 

Radny Krzysztof Trybulski powrócił do sprawy remontu cz��ci budynku 

Starostwa, przedkładaj�c wniosek o tre�ci: aby Komisja Rewizyjna zaj�ła si� 

spraw� całej tej kwestii zwi�zanej z remontem cz��ci budynku Starostwa, 

przewidzian� mi�dzy innymi na Biuro Rady, sal� obrad oraz ł�cznik i 

przeanalizowała wszystkie okoliczno�ci wynikaj�ce z tego remontu, 

ewentualnie z działania urz�dników odpowiedzialnych za prawidłowy nadzór. 

Radny zwrócił si� do Przewodnicz�cego Rady z propozycj� przegłosowania wniosku. 

 

Opini� w tej sprawie wyraził  Wieceprzewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej radny Jacek 

Pilawa. Wyst�pił on przeciwko przyj�ciu takiego wniosku, argumentuj�c, i� 

Komisja Rewizyjna pracuje według przyj�tego przez Rad� planu kontroli komisji. Od 

pocz�tku kadencji zajmowała si� przede wszystkim sprawami nadzwyczajnymi, nie 

realizuj�c przy tym spraw wynikaj�cych z jej planu. Podkre�lił, i� głosowanie 

przeciwko temu wnioskowi nie nale�y przyjmowa� jako oddalenie problemu. Uwa�ał, 

�e w ka�dym czasie mo�na do wniosku wróci�,  

 

Dla Wicestarosty Przemysława Pawłowicza nie zrozumiała okazała si� taktyka 

działania radnego Krzysztofa Trybulskiego. Sprawa była dokładnie omawiana na 



kolejnym posiedzeniu Zarz�du, który wyznaczył ju� pewne reguły post�powania. 

Natomiast anga�owanie czasu pracy komisji jest niczym innym jak dublowaniem 

kompetencji. W przypadku, gdy sprawa trafi do s�du, wa�niejszy b�dzie wyrok s�du, 

ni� wynik pracy Komisji Rewizyjnej. 

  

Radny Piotr Wójcik nie zgodził si� z pogl�dem radnego Jacka Pilawy, �e  

Komisja Rewizyjna nie sprosta temu zadaniu, z uwagi na realizacj� swojego planu 

kontroli. Opowiedział si� za propozycj� radnego Krzysztofa Trybulskiego i uwa�ał, �e 

nale�ałoby si� t� spraw� zaj��.  

 

Radny Krzysztof Trybulski dzi�kuj�c radnemu Piotrowi Wójcikowi za poparcie, 

wskazywał  potrzeb�  spojrzenia na ten problem w szerszym kontek�cie, w oparciu o 

przedstawion� dokumentacj�. W uzasadnieniu motywował, i� inwestycja była 

wykonywana przez firm� z naszego rejonu, której kierownikiem budowy był radny 

poprzedniej Rady, z firm� powi�zani te� s� pracownicy Starostwa. Zaznaczył tak�e, 

�e opinia biegłego wskazuje na nie wykonanie pewnych podstawowych prac, dlatego 

nale�y posun�� si� do odpowiedzialno�ci urz�dników, którzy bezpo�rednio 

dokonywali jej odbioru,  bez wykazania uchybie� w protokole odbioru. 

 

Radny Lesław Danilewicz, powrócił do sprawy „Fundacji” i zaproponował 

wysłuchanie radnego Jacka Pilawy, który posiada du�� wiedz� w tym zakresie. Jako 

przewodnicz�cy Klubu 20002, zwrócił si� do Przewodnicz�cego Rady o powrócenie 

do tego tematu w ostatnim punkcie obrad sesji.  

 

W odpowiedzi Przewodnicz�cy Rady wyja�nił, �e w oparciu o opini� radcy prawnego, 

statutu oraz własnej wiedzy nie mo�e przyj�� wniosku radnego, wskazuj�cego jakoby 

na powrócenie do sprawy „Fundacji” i głosowanie nad proponowanym projektem 

uchwały. 

Proponował jedynie przeprowadzenie dyskusji w tym temacie, bez podejmowania 

decyzji.  

 

Przewodnicz�cy Rady zaproponował głosowanie nad wnioskiem radnego Krzysztofa 

Trybulskiego. 

 



Głos zabrał radny Piotr Wójcik, który proponował ustalenie terminu zako�czenia 

prac przez Komisj� Rewizyjn�. 

 

Wnioskodawca Krzysztof Trybulski  z przyczyn proceduralnych nie chciał 

narzuca� terminu. Uwa�ał, �e je�li Komisja zako�czy prace w tej sprawie, wówczas  

przedstawi opini�  Radzie.  

  

Zdaniem sekretarza Komisji Rewizyjnej Ireneusza Petala   nale�ałoby  poczeka� 

do nast�pnej sesji, poniewa� mo�e si� rozstrzygn�� sprawa uznania lub nie uznania 

przez wykonawc� zalece� biegłego. 

 

Radny Krzysztof Trybulski poparł argumentacj� radnego Ireneusza P�tala. 

Uwa�ał, i� członkowie Komisji Rewizyjnej powinni si� wypowiedzie�, czy korzystniej 

byłoby t� spraw� zaj�� si� w m - cu czerwcu, a nast�pnie za miesi�c przedstawi� 

opini� Komisji. Radny wyraził swoj� obaw� przed przesuni�ciem tej sprawy na 

jesie�.  Utrzymywał, aby przegłosowa� wniosek, natomiast termin zako�czenia prac 

pozostawi� Przewodnicz�cemu Komisji do uzgodnienia z jej członkami oraz 

Zarz�dem Powiatu.  

Za propozycj� radnego Krzysztofa Trybulskiego opowiedział si� radny Piotr 

Wójcik. 

 

Przewodnicz�cy Rady  zamkn�ł  dyskusj� w powy�szej sprawie i  podał pod 

głosowanie wniosek radnego  Krzysztofa  Trybulskiego. 

 

Rada Powiatu w obecno�ci 18 radnych – 14 głosami „za”, przy 4 głosach  

„wstrzymuj�cych” przyj�ła wniosek radnego Krzysztofa Trybulskiego. 

 

Nast�pnie głos zabrał radny Krzysztof Trybulski, który nie zgodził si� z 

argumentacj� Przewodnicz�cego Rady, �e do tematu nie mo�emy wróci�.  W ocenie 

radnego do tematu nale�ałoby wróci�, wówczas radni poszerzyliby wiedz� w tej 

sprawie. 

 

Radna Bronisława Kryk pytała co oznacza stwierdzenie – do tematu wróci� ? 



 

Przewodnicz�cy Rady wyja�nił, i� dotyczy to sprawy projektu uchwały w sprawie 

wystosowanie Listu Intencyjnego. W tej kwestii głos zabierał radny Lesław 

Danilewicz. Natomiast stwierdzenie wróci� do tematu, oznacza wróci� w postaci 

głosowania, co wedle jego wiedzy jest niemo�liwe. 

 

Radny Krzysztof Trybulski przekonywał, �e w oparciu o własn� wiedz� istniej� 

podstawy do przegłosowania wniosku o przeprowadzenia reasumpcji głosowania w 

sprawie wprowadzenia do porz�dku obrad projektu uchwały. Radny powzi�ł 

w�tpliwo��, co do prawidłowo�ci zliczenia głosów. Podkre�lił, i� na podstawie 

przeprowadzonych rozmów z radnymi, którzy głosowali „za”, wynik głosowania 

odbiegał od wyniku ogłoszonego przez Przewodnicz�cego Rady. „Za” głosowało 8 

radnych, a nie 7. Z informacji, jakie uzyskał, na sali był obecny radny Dunaj, którego 

nie zapytano jak głosował, a którego głosowanie poddano w w�tpliwo��. 

  

Przewodnicz�cy Rady przerwał wyst�pienie radnego Krzysztofa Trybulskiego. 

Dowodził, i� prawo zabrania ponowne głosowanie, wskazał te� na nieobecno�� 

radnego Michała W�głowskiego, który był przeciwny za wprowadzeniem do porz�dku 

obrad projektu uchwały. 

 

Radny Aleksander Mitek podkre�lił, i� jest to istotny problem - szkoła – 

Jakubowice – „Fundacja”. Proponował wysłucha� wypowiedzi Jacka Pilawy w 

sprawie „Fundacji”, a za kilka dni zwoła� komisje i sesj�.  

Za jego stanowiskiem opowiedział si� radny Piotr Wójcik oraz 

Przewodnicz�cy Rady, który proponował, aby komisje zacz�ły pracowa� od 

najbli�szego poniedziałku. 

 

Radna Bo�ena Worek  poinformowała Rad�, i� Przewodnicz�cy Klubu Koalicja 

2002 Lesław Danilewicz nie wnioskował o przeprowadzenie reasumpcji głosowania, 

lecz prosił o wysłuchanie radnego Jacka Pilawy.  

 



Stwierdzenie radnej Bo�eny Worek poparła radna Bronisława Kryk. Ponadto 

uwa�ała, �e nie nale�y podwa�a� aktu głosowania. W tym układzie ka�de 

głosowanie mo�na by podwa�a� – powiedziała radna. 

  

O głos poprosił radny Jacek Pilawa, który zgodnie z wcze�niejsz� zapowiedzi�  

przedstawił informacje w sprawie zagospodarowania zespołu pałacowo – parkowego 

w Jakubowicach.  

Na wst�pie podkre�li, i� informacje, które przeka�e s� informacjami prawdziwymi, 

chocia� nie s� oparte o dokumenty, tylko o negocjacje. Na pocz�tku odniósł si� do 

wyst�pienia Przewodnicz�cego Rady, �e tych pieni�dzy nie ma. Radny nie zgodził 

si� z tym stwierdzeniem, poniewa� polecenie przepływu tych pieni�dzy b�dzie 

nast�pstwem podpisania umowy, które zostało zaplanowane na m-c wrzesie� br.. 

Krokiem wst�pnym umowy jest List Intencyjny, który nie rodzi ��dnych skutków 

prawnych. W obecnej chwili przedstawiciele Kolegium Europy Wschodniej oraz 

Fundacji Edukacji dla Demokracji wyst�puj�c do Rady prosili o podj�cie decyzji do 

ko�ca maja br., czy Rada upowa�ni Zarz�d do negocjowania tre�ci Listu 

Intencyjnego. Godnym jest te� podkre�lenia, �e instytucje które si� zgłosiły, to 

czołowe instytucje naszego Pa�stwa, poniewa� szefem Rady Fundacji jest dyrektor 

Ossolineum. Radny poinformował, i� dla u�wietnienia uroczysto�ci podpisania Listu 

Intencyjnego oraz dla podkre�lenia wagi inicjatywy, któr� powiat wst�pnie realizuje, w 

zwi�zku z obchodami dni Wrocławia, swoj� obecno�� zapowiedzieli: Zbigniew 

Brzezi�ski, Andrzej Wajda oraz minister Kultury Andrzej D�browski. Wymienione 

osoby deklaruj� obecno�� przy podpisaniu Listu Intencyjnego. Radny zapewniał, �e 

przewidywane pieni�dze s� dwukrotnie wi�ksze od warto�ci obiektu, który w 

warunkach zaproponowanych przez „Fundacj�” pozostaje nadal własno�ci� powiatu.  

 

Radna Joanna Kruk – Gr�ziak uwa�ała, �e je�li „Fundacja” wyznacza terminy, 

to my jako Rada te� musimy mie� na to czas, aby spraw� mo�na było 

przedyskutowa�. Co najmniej 2 tygodnie temu odbyło si� nieformalne spotkanie z 

przedstawicielami „Fundacji”, natomiast nikt nie pomy�lał o wspólnym spotkaniu 

komisji stałych, po�wi�conym wył�cznie tej sprawie. Zaznaczyła, �e dopóki nie 

b�dzie pełnej koncepcji zagospodarowanie zespołu pałacowo-parkowego w 

Jakubowicach, to nie nale�y podejmowa� �adnej decyzji w tej sprawie. 



W tej sytuacji wnioskowała, aby po wysłuchaniu wszystkich informacji  

przedstawionych przez radnego Jacka Pilaw�, dyskusje na ten temat przesun�� do 

komisji stałych. Ponadto prosiła Zarz�d o uprzednie przedstawienie koncepcji w tej 

sprawie. W podsumowaniu powiedziała - Musimy by� odpowiedzialni za tych ludzi, 

którzy pracuj� w Jakubowicach i za t� młodzie�, która uczy si� w Jakubowicah. 

Musimy zapewni� im stabilno�� decyzji dotycz�cych ich przyszło�ci, bo to jest ich 

przyszło��, a my o tym decydujemy, i nie mo�emy  post�powa� w ten sposób jak 

próbuj� koledzy przeforsowa� - szybko bez zastanowienia, i bez pełnej wiedzy. 

 

Przewodnicz�cy Rady  – poparł wniosek radnej  Joanna Kruk – Gr�ziak i 

apelował o zako�czenie dyskusji. 

 

Radny Jerzy Pa�dziernik odniósł si� do wyst�pienia radnej Joanny Kruk – 

Gr�ziak. Nie zgodził si� z jej argumentacj�, poniewa� sprawa zagospodarowania 

zespołu pałacowo-parkowego w Jakubowicach była omawiana niejednokrotnie na 

Zarz�dzie, a tak�e na nieformalnym oraz formalnym spotkaniu wspólnych komisji 

stałych. Radny o�wiadczył, i� nie podejmie decyzji w tej sprawie, dopóki nie b�dzie 

jasno sprecyzowanej propozycji. Podkre�lił, i� podj�cie decyzji w sprawie podpisania 

Listu Intencyjnego b�dzie  miało wpływ na podejmowanie kolejnych działa�, co do 

dalszego funkcjonowania szkoły. Zaznaczył tak�e, �e nie nale�y zrzuca� 

odpowiedzialno�ci na Zarz�d, któremu za jaki� czas i tak si� wytknie, jak powiedziała 

radna Joanna Kruk – Gr�ziak. Ja si� sam tej odpowiedzialno�ci boj�, dlatego 

chcieli�my w jaki� sposób zapyta� Rad�, co na ten temat s�dzi  - powiedział radny. 

 

Radna Joanna Kruk – Gr�ziak – ad vocem - zgodziła si� ze stwierdzeniem 

radnego Jerzego Pa�dziernika, �e na temat zagospodarowania zespołu w 

Jakubowicach dyskutowano wielokrotnie, podkre�laj�c przy tym, �e dyskusje te nie 

doprowadziły do podj�cia jakichkolwiek decyzji. Ponadto nie zostały przedstawione 

�adne informacje co do przeniesienia szkoły. Uwa�ała, i� wszystkie działania 

powinny opiera� si� na planowaniu. 

 

Zdaniem  radnej Bo�eny Worek  ka�dy argument jest dobry, aby odsun�� w czasie 

dyskusj�. Nie jest to działanie korzystne, poniewa� opó�niamy podejmowanie 



decyzji. Radna uwa�ała, �e nie nale�y ł�czy� dyskusji nt. przeniesienia jakubowickiej 

szkoły  z zagospodarowaniem jej zespołu. 

  

Radny Krzysztof Trybulski  w swoim wyst�pieniu stwierdził, �e  w jego ocenie 

Przewodnicz�cy Rady jest przeciwnikiem poparcia tego przedsi�wzi�cia. Wyraził 

obaw�, i� brak decyzji  w najbli�szym czasie ze strony Rady mo�e t� ide� 

„pogrzeba�”. Nadto odniósł si�  do spotkania, w którym uczestniczył wspólnie z 

radnym Jackiem Pilaw�., a na którym obecni byli mieszka�cy Drzemlikowic, 

Siecieborowic, Jakubowic, przedstawiciele Rady Sołeckiej oraz nauczyciele 

jakubowickiej szkoły. Podkre�lił, �e nie było sprzeciwu, ze strony uczestników 

spotkania, co do przedstawionej propozycji zagospodarowania zespołu w 

Jakubowicach. W kwestii „Fundacji” zaznaczył, i� w swojej propozycji okre�la ona 

pewn� perspektyw� czasow� wej�cia na teren obiektu oraz inwestowania. Natomiast 

List Intencyjny jest tylko propagandowo – ideowym pocz�tkiem przedsi�wzi�cia, nie 

skutkuj�cym prawnie. Zaznaczył tak�e, i� Zarz�d Powiatu w oparciu o opinie radnych  

przyj�ł stanowisko, �e nie poszukuje innego oferenta. Tymczasem zaproponował 

zło�y� ogłoszenie w centralnej prasie ogólnopolskiej. Na zako�czenie skomentował, 

�e przeciwko takiemu działaniu protestował Przewodnicz�cy Rady. 

 

Przewodnicz�cy Rady  - ad vocem – nie podzielił pogl�du radnego Krzysztofa 

Trybulskiego. Przypomniał, i� w lutym br. uczestniczył na pierwszym spotkaniu z 

przedstawicielami fundacji, na którym to przedstawił stanowisko w tej sprawie. 

Zapowiedział, �e Rada oczekuje przedło�enia przez „Fundacj�” wła�ciwych działa� i 

zało�e� na temat propozycji zagospodarowania  zespołu w Jakubowicach. 

Nadto zaznaczył, �e nale�y oddziela� spraw� szkoły od sprawy maj�tku. Szkoł� 

nale�ałoby przenie��, i w tej kwestii dawno został zawarty konsensus. Odno�nie 

maj�tku podkre�lił, i� nie odbyły si� kolejne spotkania, a wi�c nie zostały 

wypracowane konkretne propozycje. Zostało natomiast zorganizowanie nieformalne 

spotkanie Rady z przedstawicielami „Fundacji”. Przewodnicz�cy zdementował 

wypowied� radnego Jacka Pilawy w sprawie wymienionej kwoty 2,5 mln. $, 

argumentuj�c, i� na spotkaniu zapytał Prezesa „Fundacji”, czy dysponuje �rodkami 

na ten cel. Odpowied� była negatywna. Ponadto Przewodnicz�cy zapytał, czy Rada 

kiedykolwiek podejmowała uchwał� w sprawie upowa�nienia Zarz�du do 

zagospodarowania tego obiektu. Nie podejmowała, wi�c prosz� nie mówi� Panie 



Trybulski, �e jest, bo jak jest to prosz� odnale�� i pokaza�, �e jest – podkre�lił 

Przewodnicz�cy. Zaznaczył tak�e, i� rozmawiał ze Starost� oraz Wicestarost�, 

proponuj�c przekazanie projektu ogłoszenia pod obrady komisji stałych. 

Przewodnicz�cy powrócił do pierwszego spotkania z przedstawicielami Kolegium i 

podkre�lił, �e osobi�cie sugerował Przewodnicz�cemu Rady Nadzorczej Adolfowi 

Józwenko podpisanie Listu Intencyjnego na tym spotkaniu. Propozycja nie została 

przyj�ta. Z uwagi na fakt, i� Rada nie podzieliła stanowiska Zarz�du wi�kszo�ci� 

głosów, apelował o niezwłoczne przekazanie projektu uchwały do komisji stałych. 

 

Radna Joanna Kruk – Gr�ziak  zło�yła wniosek o zamkni�cie dyskusji w tej 

sprawie i przeniesienie jej  do  komisji stałych, w najbli�szych tygodniu. 

  

Radny Krzysztof Trybulski  - ad vocem - nie zgodził si� po cz��ci ze 

stwierdzeniem Przewodnicz�cego Rady. Podkre�lił, �e ogłoszenie jakie Zarz�d 

zaproponował do prasy nie jest jeszcze działaniem w zakresie sprzeda�y. Jest to 

sygnał, �e takim obiektem dysponujemy i oczekujemy na propozycj� 

zagospodarowania. Ponadto odniósł si� do pisma Kolegium z 15 maja br., z tre�ci 

którego wynika, i� jest to ju� konkretna propozycja. Zaznaczył, �e Zarz�d Powiatu 

skierował wymienione pismo do komisji, celem wypracowania opinii w tej sprawie. 

(radny zwrócił si� do Wiceprzewodnicz�cego Rady Stanisława Grzesika, który mówił, 

�e nie zostało skierowane pismo do komisji). Na zako�czenie swojego wyst�pienia 

zaproponował zamkni�cie dyskusji, ale te� proponował, aby wszyscy, którzy b�d� 

głosowa� za takim wnioskiem, przedstawili si� publicznie oznajmiaj�c, �e byli 

przeciwko „Fundacji”.  Za trzy lata b�dziemy mogli to weryfikowa�, kto miał racj� – 

powiedział radny. 

 

Wiceprzewodnicz�cy Rady Powiatu Stanisław Grzesik przywołany w 

wyst�pieniu radnego Krzysztofa Trybulskiego, odpowiedział, �e Zarz�d Powiatu 

winien w tej kwestii przedstawi� swoj� opini�, a nie odpowiedzialno�� przerzuca� na 

komisje. Podkre�lił te�, i� Zarz�d jest takim „ciałem”, które ustala kierunki; do tej pory 

jednak nie przedstawił ostatecznej wersji. Zapewniał, i� ten temat zostanie 

prawdopodobnie załatwiony pozytywnie w najbli�szym tygodniu. Ponadto stwierdził, 

�e dla niego nie zrozumiały jest fakt, i� z jednej strony zostaje wysyłany List 

Intencyjny, a z drugiej strony ogłaszany przetarg.  Wiceprzewodnicz�cy jednocze�nie 



opowiedział si� za wnioskiem radnej Joanny – Kruk - Gr�ziak, wskazuj�cym na 

zamkni�cie dyskusji. 

 

Przewodnicz�cy Rady poddał pod głosowanie wniosek radnej Joanny  Kruk – 

Gr�ziak. 

 

Za wnioskiem głosowało  12 radnych, 5 radnych głosowało  „przeciw”, 1 radny 

„wstrzymał si�” . W głosowaniu uczestniczyło 18 radnych. 

 

Wobec zrealizowania porz�dku obrad, Przewodnicz�cy Rady o godzinie 17:05 

zamkn�ł sesj�. 

 

 

Protokołowała:                                                                   Przewodnicz�cy Rady 

 

Barbara Wojtasik                                                                    Józef Hoły�ski 

 


